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A la Casa Consistorial de la Vila de Ripollet, el dia 12 d’abril de 2007, essent les 19.30 
hores, es constitueix la Corporació Municipal en Ple, per tal de celebrar sessió pública 
extraordinària, amb l’assistència de les persones que a continuació s’indiquen, 
prèviament convocades a l’efecte: 
 
President: L’Il·lm. Sr. Juan  PARRALEJO ARAGONESES, Alcalde President.  
 
Regidors/es, senyors/es: 
Pel grup municipal del PSC-PM: 
- Rosa M MARTÍN ARJONA,  
- Manuel MUÑOZ GÓMEZ,  
- Inmaculada VIERA HERNÁNDEZ,  
- Rosa ESPÀRRACH VILALTA,  
- Alberto CASTRO BELMONTE,  
- Fernando TORNEL LLOREDA  
- i Maria Isabel ALFONSO DÍAZ. 
 
Pel grup municipal del CpR-AM: 
- Jacint PADRÓ RIGAT,  
- Pilar CASTILLEJO MEDINA, 
- Antoni PIJUAN BADIA,  
- i José Luis MUÑOZ MORENO. 
 
Pel grup municipal del PP: 
- Pere CALVIÑO CARMONA,  
- Miguel GALLEGO CIFFONE  
- i Francisco JIMÉNEZ GUTIÉRREZ.  
 
Pel grup municipal d’ICV-EPM 
- Malika ZEDJAOUI 
- i Montserrat FIGUERAS GONZÁLEZ 
 
Pel grup municipal de CiU: 
- Francesc X. PEÑARANDO MOREA  
 
Pel grup municipal d’ERC: 
- Ma Lourdes SERRA SUÑÉ. 
 
Regidor no adscrit: 
- Josep GABARRA BARNEDA.  
 
S’excusa d’assistir-hi el regidor del grup municipal d’EUiA, senyor Modesto 
OLIVERA MENDOZA 
 
Estan assistits pel secretari general, senyor José Antonio HIDALGO DEL BARRIO, 
així com pel Vicesecretari senyor Víctor SILES MARC; hi són també presents la 
interventora habilitada senyora Teresa GORINA ROCA, el i l’Arquitecte Municipal 
senyor Jordi FORTUNY AGUILÓ. 
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La Presidència declara oberta la sessió al haver-hi quòrum suficient i s’adopta el 
següent acord, per unanimitat dels assistents.  
 
SOL·LICITUD SUBVENCIÓ PROJECTE INTERVENCIÓ INTEGRAL BARRI 
CAN MAS  
Vista la Llei 2/2004, de 4 de juny, sobre millora de barris, àrees urbanes i viles que 
requereixen atenció especial, així com  el Decret 369/2004, de 7 de setembre, que la 
desenvolupa i la convocatòria per a l’atorgament dels ajuts que estableix la referida 
Llei, efectuada pel Departament de Política Territorial i Obres Públiques, mitjançant 
Resolució de 10 de gener de 2007, publicada al DOGC de data 19 de gener, així com el 
projecte elaborat per aquesta Corporació, a proposta de la regidoria d’urbanisme, 
s’acorda sol·licitar del Departament de Política Territorial i Obres Públiques de la 
Generalitat de Catalunya un ajut de 5.090.000,00- €, necessari per a fer front a la 
referida actuació, dins del barri de Can Mas. 
Es faculta a l’Alcaldia per signar tota la documentació necessària així com resoldre les 
qüestions complementàries que siguin precises per a l’efectivitat de l’acord. 
 

- - - - 
 
Prèviament la senyora MARTÍN explica que del que es tracta és d'aprovar la sol·licitud 
de subvenció del projecte d'intervenció integral al barri de Can Mas. Com tothom sap no 
és la primera vegada que aquest Ajuntament demana aquesta subvenció per al barri de 
Can Mas, sinó que aquesta és la tercera vegada. Per això hem volgut fer un projecte 
diferent, millorant el que havíem aportat a la Generalitat las dues vegades anteriors. Per 
això es va contractar a la Fundació CIREM, que són especialistes en realitzar projectes 
de la Llei de Barris, per tal que ens assessoressin, i realitzessin el projecte. 
Si bé gran part de las propostes que es presenten en aquest projecte són similars a les 
anteriors, amb la diferència, sobretot dels projectes juvenils, culturals i socials, que són 
molt més novedosos; també amb una novetat important, que és la proposta de 
recuperació de la Masia de Can Mas, com a viver d'empreses. La resta de projectes són, 
per exemple, la remodelació del carrer Sant Jaume, des de Sarrià de Ter a Calvari; la 
remodelació dels parcs Primer de Maig i Rizal, amb la construcció de pàrkings en 
aquests parcs; la construcció d’un equipament per a activitats culturals i socials en el 
Barri de Can Mas, i a més a més, com he comentat abans, diferents projectes, tant 
juvenils, culturals, com socials. El pressupost de tota aquesta actuació són deu milions 
d'euros i el que sol·licitem a la Generalitat és el 50 %, que són cinc milions, noranta mil 
euros. 
 
Tant el senyor GABARRA, com la senyora SERRA es manifesten a favor. 
 
El senyor CALVIÑO indica que el vot del seu grup serà positiu, ja que per al Partit 
Popular tot el que sigui portar diners, serveis o millores a Ripollet, té el seu 
recolzament. En aquests temes no hi ha partidismes i per això votarem positivament. 
S'ofereix també per a qualsevol cosa que pugui necessitar l'equip de govern, per tal de 
portar aquests diners. Malgrat tot sí que vol fer tres petits comentaris:  
El primer és demanar que l'equip de govern no faci publicitat electoral ara que hi ha 
eleccions, ja que considera que aquest projecte no és de l'equip de govern, sinó de tots 
els partits, perquè segurament tots el votarem a favor. Un altre, que vol posar sobre la 
mesa, és que des del Partit Popular de Ripollet, pensen que els diferents equips de 
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govern anteriors, haurien tingut que haver treballat més en aquest barri, a fi de no haver 
arribat a aquesta situació de deteriorament. I per últim comentar que, independentment 
de que obtinguem la subvenció o no, demanem, ja sigui a aquest equip de govern o al 
que surti de les properes eleccions, que hi ha moltes coses que es poden millorar en 
aquest barri i depenen exclusivament de l'Ajuntament, com la neteja, la seguretat o els 
aparcaments. 
 
El senyor PIJUAN avança també el vot favorable del grup del CpR, en consonància 
amb tot el que han vingut votant fins ara en aquest tema; s'alegren també de què 
s’incorporen coses que sempre han demanat com, per exemple, que es parli d'un nou 
tractament al carrer Sant Jaume, per a un ús més de vianants; es diu també que cal dotar 
de centralitat i d’equipaments de centralitat al barri, que són coses que fa temps que 
reclamen; evidentment els pàrkings. Hi ha algun aspecte puntual que no els agrada. Els 
alegra moltíssim, moltíssim, que es plantegi el recuperar, o comprar, per l’Ajuntament 
la Masia de Can Mas; pensen que és una cosa que ja tocava, tot i que també han de dir 
que, d’entrada, no sembla apropiat que s’hi pensi ubicar un viver d’empreses en aquest 
element patrimonial; però és un tema que ja en parlarem més endavant. Dit això, pensen 
que és una actuació important i que ens ho hauríem de plantejar, tots plegats, tirar-ho 
endavant, malgrat no hi pugui haver subvenció, que tant de bo n’hi hagi, perquè al barri 
li convé, s’ho mereix i ho necessita. 
 
El senyor PEÑARANDO indica que evidentment, com a Convergència i Unió, 
recolzarà aquest projecte, que considera prou ambiciós, i que presenta novetats; creu 
que és bo que tots coincidim, tant partits del govern com de l’oposició, i que hi hagi 
unanimitat; demana també que no es faci electoralisme, per cap de les parts, ni per part 
de l’equip de govern, ni per part de alguns partits de l’oposició; i si es vol fer, també ens 
deixin a nosaltres fer electoralisme, no amb aquest projecte en específic, sinó en 
general, que és en definitiva del que es tracta. Considera que en aquests últims quatre 
anys, d’una forma evident, però també al llarg de més anys, s’han fet actuacions en 
aquest barri, i recorda les dificultats que hem tingut per tal d'incloure el projecte dins de 
la Llei de Barris, atès que és una quota fixa per part de la Generalitat i que competim 
amb molts municipis de tota Catalunya, la qual cosa ens dificulta la inclusió i es pot 
considerar com una cosa negativa, però també creu que hem de fer en part una lectura 
positiva, en el sentit de que, si bé certament és un barri que té actuacions per a fer o 
mancances, també és un barri que està molt per sobre del que és la mitja de molts 
municipis de tota Catalunya. 
Per últim, evidentment que tots coincidim en fer quelcom que, no és que s’hagi de fer a 
partir d’ara, sinó que ja s’està fent, que és treballar en aquest barri, invertir en aquest 
barri i, simplement pel comentari que feia el portaveu en aquest cas del principal grup 
de l’oposició, dir que el projecte del carrer Sant Jaume, que des de fa molt de temps s’ha 
parlat de que aquest carrer el volem guanyar com un carrer més urbà, o de la necessitat 
del vial o del canvi de categoria, que evidentment ja ho és un carrer urbà, però en el 
sentit de que sigui més un punt de trobada, més important de cara al barri. 
 
La senyora ZEDJAOUI incideix també en la importància d'aquest punt, no solament per 
al barri sinó per a tot el municipi. És la primera vegada que Catalunya compta amb una 
eina com la Llei de Barris, que es va aprovar davant la necessitat de conservació, 
d’adaptabilitat i reparació estructural del parc d'habitatges dels barris de Catalunya. 
Ripollet s’ha presentat en varies ocasions, per a actuar a Can Mas, i fins ara no hem 
estat seleccionats. Aquesta vegada hem abocat recursos i fet un gran esforç per tornar a 
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intentar-ho, s'ha invertit en realitzar un projecte rigorós, amb la participació de tots els 
tècnics del Ajuntament, i amb un equipo redactor e impulsor que compta amb una llarga 
experiència en aquest tema.  
Afegeix que des d’Iniciativa aposten amb totes las energies per aquest projecte, per 
creure que Can Mas, un barri fruit de las primeres immigracions, es mereix aquest 
canvi, per tal de convertir-lo en un barri amb potencial econòmic, modern, amb 
habitatges accessibles per a persones amb mobilitat reduïda.  
 
A continuació demana la paraula el senyor PIJUAN, que planteja una qüestió d’ordre al 
senyor Alcalde, indicant que últimament no s’estan respectant aspectes reglamentaris de 
les intervencions, ja que si han d’intervenir tots els grups ho han de fer per ordre del 
menys al més votat, com diu el reglament; i en tot cas, si hagués intervencions, el 
govern té els torns de rèplica per a fer-ho. Simplement és això, i és que al Ple passat 
també hi va haver algun tipus d’irregularitat a aquest respecte. 
 
El senyor ALCALDE indica que no creu que sigui una irregularitat, ja que pensa que el 
Govern, com a Govern, pot demanar la paraula per a respondre o per a fer qualsevol 
intervenció. En qualsevol cas, s'intentarà que les intervencions es facin com es fan 
normalment a les mocions, però, ho torna a repetir, si algun regidor del govern vol fer 
algun aclariment, lògicament està en el seu dret. 
En tot cas, agraeix a tots els grups el recolzament a aquest projecte i espera, ara sí, tenir 
sort, ja que creu que és un projecte ben treballat, molt maco, molt interessant i espera 
que els que ho hagin de valorar per part de la Generalitat, ho valorin amb la mateixa 
il·lusió que ho hem fet nosaltres i que puguem rebre aquesta subvenció que serà, 
lògicament, definitiva per a tirar-lo endavant. 
En conseqüència el declara aprovat per unanimitat. 
 

= = = = = = = = = = 
 

A continuació es produeixen les següents intervencions que es reprodueixen literalment: 
 
El senyor PARRALEJO, dirigint-se al senyor Hidalgo, manifesta:  
 
“Senyor Secretari, de comú acord amb tots els portaveus dels grups municipals de 
l’Ajuntament es proposa la inclusió, amb caràcter d’urgència, d’un nou punt en l’ordre 
del dia”.  
 
Senyor HIDALGO, secretari:  
“Recordo a la Presidència que es tracta de una sessió extraordinària, que no permet 
afegir altres punts a l'ordre del dia”. 
 
Senyor PARRALEJO:  
"Sí, sí, però, en aquest cas fem un afegit a l’ordre del dia, tenint en compte que aquest 
punt seria el comiat del Secretari de l’Ajuntament, amb motiu de la seva jubilació”. 
(En aquest moment s’incorporen a la Sala, la família del senyor Hidalgo i una bona 
mostra de funcionaris de la casa i espontàniament se li dedica un llarg aplaudiment..) 
Prossegueix el Sr. Parralejo,  
“Jo crec que, per primera vegada, sense fer cas de les recomanacions del senyor 
Secretari, farem aquesta inclusió, encara que sigui una miqueta forçada, degut a que 
aquest és el darrer Ple del senyor Hidalgo com a Secretari General d’aquest Ajuntament. 
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Farem un torn de paraules perquè els portaveus puguin fer ús de la seva paraula i dir el 
que creguin convenient”.  
 
Cedeix la paraula al senyor GABARRA, que manifesta: 
“És complicat fer un resum i una intervenció del que ha estat la vida del senyor Hidalgo, 
com a Secretari de l’Ajuntament. Faré la meva intervenció, el que és formalment de cara 
al Ple, la faré en català ja que sempre he utilitzat la meva llengua; quan parli amb el 
senyor Hidalgo ho faré en castellà, per respecte a ell i perquè sempre ens hem entès amb 
aquesta llengua.  
El senyor Hidalgo deixa una notable empremta a l’Ajuntament de Ripollet, hi ha estat 
molts anys; l’he pogut conèixer des del govern, l’he pogut conèixer des de l’oposició en 
situacions de joia, en situacions d’alegria però també en situacions de vertigen i sempre, 
us haig de dir, ha estat el mateix. Un caràcter afable, un tarannà compromès amb el seu 
treball, que han fet que la seva passada per aquest Ajuntament, sens dubte, deixi una 
petjada mot important.  
Però, señor Hidalgo, no sería justo que estas cuatro paredes de la sala de Plenos del 
Ayuntamiento donde estamos acostumbrados a realizar diálogo político, pero también 
muchas veces quejas, reproches, dimes i diretes, no sería justo que hoy no se 
interpretara otra canción; por lo tanto, esta tarde estaba en mi despacho pensado qué 
podía regalar a los oídos del señor Hidalgo, y le voy a dedicar una parte, con el permiso 
del señor Alcalde y dedicado a usted, de los cantares de Antonio Machado. Se titula He 
Andado Muchos Caminos y dice: 
 

He andado muchos caminos, 
he abierto muchas veredas, 
he navegado en cien mares 
y atracado en cien riberas. 
 
En todas partes he visto 
caravanas de tristeza, 
soberbios y melancólicos 
borrachos de sombra negra, 
y pedantones al paño 
que miran, callan y piensan 
que saben, porque no beben 
el vino de las tabernas. 
 
Mala gente que camina 
y va apestando la tierra... 
 
 
  

Y en todas partes he visto 
Gentes que danzan o juegan  
cuando pueden, y laboran 
sus cuatro palmos de tierra.. 
 
Nunca, si llegan a un sitio, 
preguntan adonde llegan. 
Cuando caminan, cabalgan 
a lomos de mula vieja, 
y no conocen la prisa 
ni aun en los días de fiesta. 
Donde hay vino, beben vino; 
donde no hay vino, agua fresca 
 
Son buenas gentes que viven, 
laboran, pasan y sueñan, 
y en un día como tantos 
descansan bajo la tierra. 
 

                                                                                   Felicitats! senyor Hidalgo.” 

 
Senyora SERRA: 
“Bona tarda. Des del grup que represento volem fer arribar al senyor Hidalgo els nostres 
millors desitjos en aquesta nova etapa que comença, i que pugui gaudir de tot allò que la 
seva dedicació a la feina no li ha permès. Per altra banda volem destacar la figura de 
qui, durant 18 anys, ha sigut el Secretari d’aquest Ajuntament, al que considerem un 
molt bon professional i també una gran persona. Vull agrair personalment al senyor 
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Hidalgo el tracte tan amable i tan proper, l’atenció i la disposició per atendre qualsevol 
consulta i les facilitats que m’ha donat per a realitzar la meva tasca. Voldria destacar 
també el seu gran sentit de l’humor que, de vegades, en aquest món municipal que ens 
movem, és d’agrair. Vagi doncs el meu agraïment a aquest home, a aquest SENYOR 
amb majúscules. Moltes gràcies.” 
 
 
Senyor PEÑARANDO: 
“Bona tarda. La veritat és que jo crec que per a tots, acomiadar-se del senyor Hidalgo 
se’ns fa, fins i tot, una miqueta difícil, sense cap mena de dubte, doncs una trajectòria i 
un acomiadament merescut, però com comentava ara la companya d’Esquerra, el senyor 
Hidalgo ha estat una Institució; divuit anys en aquesta casa. I diem que ha estat una 
Institució no tan sols per aquests divuit anys, sinó per com han estat aquests divuit anys. 
El senyor Hidalgo, jo crec que ha representat el respecte, el respecte que hem tingut tots 
vers la seva persona, però un respecte, sense cap mena de dubtes, guanyat pel seu 
tarannà, per la seva forma de ser, un respecte que jo crec que puc dir ara aquí, que li 
hem tingut des de la vessant política, tots els que hem passat per aquesta casa, i vull dir 
tots, tant els regidors del govern com els de l’oposició. Jo voldria doncs destacar també 
aquest respecte i aquest aprecio que hem tingut aquells que hem treballat o col·laborat 
amb vostè en el dia a dia, un respecte i una estima cap a la seva persona que es detecta 
quan es parla amb les persones que l’han acompanyat en el dia a dia. Per tant jo crec 
que avui, costa dir moltes paraules, simplement és desitjar-li sort. Donar-li les gràcies 
per tot el que ha fet pel municipi, donar-li les gràcies per la seva tasca, que és sempre la 
de la part legal, i marcar quins eren estrictament els procediments que es podien fer, i 
sempre ho ha fet d’una forma amable, entendible per a tothom, que no sempre tothom 
ho aconsegueix fer. Per tant, desitjar-li que gaudeixi d’aquesta nova etapa, que gaudeixi 
del temps i de la seva família, avui veiem que tots estan aquí per a la seva despedida 
com a Secretari. Segur que ara tindran temps per a gaudir d’una forma mútua, ells de 
vostè i vostè de tots ells. Moltes gràcies i segur que tots els que estem en aquesta casa el 
trobarem a faltar. Molta sort.” 
 
Senyora ZEDJAOUI: 
“Buenas tardes señor Hidalgo. Desde el grupo de Iniciativa, y en nombre propio por 
supuesto, queremos expresarle nuestro agradecimiento por sus desvelos y 
preocupaciones para que toda nuestra gestión, nuestro trabajo, esté presentado en forma, 
sea riguroso y se acerque a la perfección, aunque hoy cometamos esta agradable 
ilegalidad. Hay quien dirá que al fin y al cabo es su cometido, pero desde Iniciativa 
queremos distinguir con claridad la aptitud, con p, de la actitud, con c, y ha sido esta 
actitud de usted la que ha permitido que concejales nuevos, como ha sido mi caso 
durante este mandato, nos adentremos en los procedimientos administrativos para llevar 
a cabo nuestros proyectos. Ha sido su disponibilidad permanente la que nos ha 
facilitado nuestro trabajo.  
No siempre concuerda el apellido con la persona, pero esta vez sí concuerda su apellido 
con su rol, no sólo ha sido Hidalgo de nuestras utopías, también ha sido generoso, con 
buen talante, con la dosis justa de ironía y de humor que hace el trabajo del día a día 
más ameno. Y, también, reconocer su infinita paciencia, con esa puerta de despacho 
siempre abierta. Ripollet ha tenido la suerte de contar con un cuerpo del Estado que ha 
interpretado la Ley en el sentido más amplio de la democracia, ensanchando la libertad 
y la justicia, no haciendo corsés burocráticos que dificulten la voluntad popular. 
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Ahora, señor Hidalgo, deja aparcado el Secretario para tomarse unas merecidas 
vacaciones y recuperar con más tiempo al Toño para la familia y los amigos. Ojalá lo 
disfrute muchos años con salud, ojalá sea capaz de olvidar pronto el trabajo e invertir en 
ocio, de poner grandes sumas en el banco del optimismo y la alegría, de algunos 
desmadres, eso sí, controlados, y sobretodo de disfrutar de todos los afectos que le 
ponemos en la mochila. Desde el grupo de Iniciativa le echaremos de menos por el sello 
y la profesionalidad que imprimía en el día a día en su trabajo. Muchas gracias.” 
 
Senyor CALVIÑO:  
“José Antonio, sabes que yo siempre te he llamado José Antonio porqué siempre te he 
considerado un amigo. Llevamos muchos años que nos conocemos, tanto yo como en 
nombre del Partido al cual represento, darte las gracias, darte las muchas gracias por 
todos estos años de trabajo en el Ayuntamiento de Ripollet, un trabajo serio y riguroso y 
sobretodo, ya se ha destacado anteriormente, que en un Ayuntamiento hay momentos 
buenos, momentos malos, momentos con más nerviosismo; tú siempre has estado con la 
compostura, muy serio, con amabilidad, en todos los momentos y esto, para todo el 
mundo, para los políticos, para la gente que trabaja en el Ayuntamiento, es una cosa 
muy a valorar, siempre con tu amabilidad en todo tipo de circunstancias. Desearte, en 
esta nueva etapa de vida que se te abre, que la disfrutes al máximo, una etapa que con la 
experiencia y el tiempo seguro que podrás hacer muchas cosas, disfrutar de la familia, 
visitar tu tierra, que sabes que lo hemos comentado con mi mujer, que muchas veces 
hemos comentado que sois de la misma tierra, que la disfrutes. Y decirte, y tú sabes que 
siempre te lo he comentado, que la puerta de mi casa y la puerta del Partido Popular de 
Ripollet, la tienes siempre abierta y darte las muchas gracias. 
Por último, y esto ya es a nivel personal, porque llevamos muchos años que nos 
conocemos, agradecerte tu infinita paciencia, porque sabes las centenares y centenares 
de preguntas, cuestiones que..., la Rosa y la Isa, lo saben, que te he hecho, que te hemos 
hecho y agradecértelo personalmente, José Antonio. Muchas gracias.” 
 
Senyor PADRÓ: 
“La Institució municipal, l’Ajuntament, ha d’estar sempre al servei dels ciutadans, això 
ho tenim clar, no?, i és en aquest context que el paper del Secretari de l’Ajuntament ha 
de mantenir una actitud d’equidistància, d’honestedat i de defensa del bé públic. Senyor 
Hidalgo, des del Compromís per Ripollet, ras i curt, li desitgem una jubilació plena de 
felicitat, envoltat pels seus millors amics i per la família. Que per molts anys.” 
 
Senyor PARRALEJO: 
“Quiero en primer lugar, Hidalgo, transmitirte un abrazo de parte de Modesto Olivera. 
Ha tenido que ir al pueblo porque ha muerto su suegro y no ha podido estar aquí y me 
ha pedido expresamente que te traslade que, todo lo que digamos nosotros, se hace 
partícipe de todo ello; por lo tanto quiero también transmitirte su afecto, aunque 
personalmente él no haya podido estar hoy aquí. 
 
Hoy es el último Pleno en el que asiste aquí, en esta Sala de Plenos, nuestro Secretario 
General, el señor Hidalgo; mañana será su último día de trabajo y creemos que su 
despedida oficial se merece la solemnidad que ofrece esta Sala, que ofrece este Pleno y 
es por eso que quiero agradecer a todos los Portavoces, a todos los grupos municipales, 
su complicidad para que esto haya sido una sorpresa, espero..., creo que sí, y una 
sorpresa que es difícil tratándose de José Antonio Hidalgo, que es una persona que lo 
controla todo y que si pasa una mosca se da cuenta. Y hemos tenido que hacer, pues 
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eso, maravillas para poder hoy hacer este Pleno, con una cierta sorpresa y quiero 
aprovechar para dar las gracias a su familia, al personal del Ayuntamiento, ex regidores 
que hoy han querido acompañarnos en este Pleno y en este punto de despedida. 
  
Yo hablo, lógicamente, en nombre de mi grupo, del Partido Socialista de Catalunya, 
pero también estoy seguro que hablo en nombre de todos los Concejales y Concejalas 
que a lo largo de estos últimos 18 años han compartido trabajo y amistad con el señor 
Hidalgo; a algunos les hubiera gustado estar hoy aquí pero por desgracia ya no están 
entre nosotros. También creo que hablo en nombre de los trabajadores y trabajadoras de 
esta casa para agradecer al señor Hidalgo su trabajo, su cariño hacia nosotros, que estoy 
seguro que es recíproco; y al calificarle como una buena persona. Yo he compartido con 
él todos estos años, entramos en el Ayuntamiento, creo que entré dos o tres meses 
después que él, y en todas mis facetas en que he tenido relación con este Ayuntamiento, 
primero como Técnico, después como Concejal y por último como Alcalde, he 
encontrado siempre en el señor Hidalgo a un gran profesional, a una persona amable, 
educada, respetuosa, ya se ha dicho aquí, con sentido del humor, receptiva y siempre 
dispuesta a encontrar soluciones a los problemas, y eso es un privilegio. Nos ha 
enseñado muchísimo, a mí me ha enseñado mucho; su gran experiencia, unida a su gran 
profesionalidad, nos ha garantizado siempre que todos aquellos acuerdos y decisiones 
tomadas por este Ayuntamiento han sido las más adecuadas a las normas y a las leyes y 
esto, para los que nos dedicamos a la política, no sólo es una garantía sino que es una 
gran tranquilidad. Estoy en condiciones de asegurar que su asesoramiento y sus 
indicaciones han propiciado que nuestro Ayuntamiento, en eso, sea un modelo a seguir, 
se podía haber jubilado a los 65 años, la Ley se lo permitía, pero también le permitía 
hacerlo a los 70 y optó por esta última decisión. Han sido cinco años más en su vida 
laboral, pero también cinco años más de aportación a este Ayuntamiento y por tanto, a 
Ripollet. Quiero en nombre de todos agradecérselo públicamente y de paso felicitarle 
por su próximo cumpleaños, el sábado, día 14 de abril, fecha señalada como a él le 
gusta recordar. 
El señor Hidalgo dejará sin duda un grato recuerdo en cada uno de nosotros; 
seguramente será diferente si nuestro trato ha sido como Concejal del Gobierno, de la 
oposición, o trabajador de esta casa, pero seguro que siempre el recuerdo será bueno. El 
próximo lunes echaremos en falta su presencia y muchas cosas más que nos aporta 
nuestro Secretario, pero también es verdad que inicia una nueva etapa en su vida, más 
tranquila, espero, más relajada, seguramente será aprovechada para dedicar más tiempo 
a su familia, a sus “hobbies” como el tenis, una etapa que esperamos que pueda 
disfrutar, porque se la merece. 
Hidalgo, este Ayuntamiento siempre será tu casa; nos dejas muchos recuerdos pero 
estamos seguros que tú también te los llevas de todos nosotros. Mucha salud y feliz 
jubilación.” 
 
(llarg aplaudiment, com en les anteriors intervencions) 
 
Senyor PARRALEJO: 
“Ahora, en nombre de todas las personas que componen este Ayuntamiento, políticos, 
técnicos, trabajadores en general, le haremos entrega a nuestro secretario, señor Hidalgo 
de nuestra insignia, la del Ayuntamiento, nuestra insignia de oro. 
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(El senyor Alcalde s’apropa al senyor Hidalgo i procedeix a imposar-li la insígnia d’or 
i a fer-li una abraçada. Novament es produeix un llarg aplaudiment per part de tots els 
presents i a continuació la Presidència cedeix la paraula al senyor Hidalgo) 
 
Senyor HIDALGO: 
“Yo creía que habría una despedida, pero no aquí, en este momento. La verdad es que 
había incluso preparado algo para decir, que no he traído, evidentemente, porque hoy no 
tocaba, hoy no podía ser; pero las cuatro palabras que quiero decir, pues, en fin, espero 
que se me interpreten bien. 
No voy a hacer aquí un recorrido exhaustivo de mi vida profesional; primero en Tona, 
interino, de donde me marché forzado porque me echó otro secretario nombrado en 
propiedad; luego en Valderrobles, de donde no marché forzado; quizás es el único sitio 
de donde me he marchado voluntariamente, para volver otra vez hacia Cataluña; luego 
en Ribas de Freser, donde llevé también Ripoll y Campelles, de donde guardo unos 
recuerdos entrañables y de donde también marché forzado por circunstancias familiares, 
para acercarme a casa, a Cerdanyola, con mis padres, en busca de su ayuda para criar a 
mis hijos. 
En fin, estuve luego en Barberá, dieciséis años y pico, casi tantos como aquí, donde 
posiblemente he tenido que trabajar más a fondo, en unos tiempos difíciles, de donde 
guardo también un magnífico recuerdo y de donde también marché obligado por una 
rigurosa interpretación de las leyes, por parte de unos señores de Madrid, que no 
entendían que un cambio de categoría no tenía porqué significar un cambio de 
población. Pero, en fin, entonces, lógicamente, al tener que cambiarme, pensé que lo 
mejor era Ripollet, que es lo que estaba más cerca de mi lugar de residencia. 
Soy consciente de que vine aquí un poco caído del cielo. Nombrado desde Madrid y, 
bueno, con ciertos temores entre algunos miembros de la Corporación, porque lo que no 
esperaban era que les llegase un Secretario que no habían pedido. Pero también es 
cierto, y debo reconocerlo, que se me recibió siempre correctísimamente, primero por 
Miguel Ribera, Alcalde accidental, y luego por Carlos Ferré, al que quiero dedicar un 
recuerdo especial, después de muchos años de trabajo; y el agradecimiento, al haber 
sabido ver que los recelos que podía inspirar mi llegada, quizás no eran tan graves. Yo 
hice lo posible por cumplir con mi deber y siempre he sido tratado correctísimamente 
por todos. Quiero dar las gracias, en este sentido, tanto a los miembros del grupo de 
gobierno como a los concejales de la oposición, con los que siempre me he llevado 
magníficamente. 
Y, finalmente, un agradecimiento especial al señor Alcalde, al Sr. Parralejo, que ha 
soportado con paciencia las postrimerías funcionariales del Secretario. Sin su 
comprensión posiblemente me hubiese jubilado hace cinco años. Culpables de no 
haberme jubilado antes hay también otros. Quizás, por proximidad, Rosa o Manolo 
tienen un poco más de culpa; y mucha culpa tienen también los funcionarios, porque sin 
su cariño, su comprensión y su colaboración, yo tampoco hubiese aguantado cinco años 
más, sino que me hubiese jubilado a los 65. De manera que, vaya mi agradecimiento a 
todos. Ahí veo a Isa y a Rosa y a muchos más, que han aguantado siempre que el 
Secretario, que es cierto que tenía siempre la puerta abierta, pero que siempre que 
entraban ponía una coma en algún papelito y hacía rectificar algo, y han tenido la 
paciencia de soportarlo. 
Y esto es lo que hay; supongo que ahora habrá, además de un cambio profesional, un 
cambio también en mi vida personal, que espero saber afrontar mejor que otros, sin 
duda más duros y de consecuencias irreparables. Además ahora tengo aquí unas 
fierecillas, que supongo que me ayudarán, mis hijos, mis nietos y también mis amigos, 
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que también los tengo y, espero que, con todo ello, pueda pasar el resto de mi vida, unos 
años al menos, luego ya veremos, disfrutando de la jubilación.  
Muchísimas gracias a todos. Esto es, aparte de una ilegalidad, algo inmerecido y creo 
simplemente, sinceramente, que os habéis pasado un “pelín”. Yo quizás esperaba algo, 
pero no esto. Y con mi familia pasaré cuentas. Muchas gracias.” 
 
(Novament es produeix un llarguíssim aplaudiment de tots els presents) 
 
  
I no havent-hi més assumptes per tractar, s’aixeca la sessió a les 20.30 hores, de la qual 
s’estén la present acta en el paper oficial destinat a l’efecte, que signa el senyor alcalde 
amb mi, el vicesecretari, que en dono fe. 
 
  L’alcalde,                                              El vicesecretari  
 
 
 
 
          Juan Parralejo Aragoneses                                  Víctor Siles Marc 


